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ORG.0002.8.2020 

Protokół 

z XX sesji Rady Gminy Buczkowice, 

która odbyła się dnia 30 września 2020 r. 

w Sokolni w Buczkowicach 

 

Obecni na sesji: 

radni wg załączonej listy obecności, 

sołtysi wg załączonej listy obecności, 

Wójt Gminy Buczkowice, Pan Józef Caputa, 

Zastępca Wójta, Pan Jerzy Kanik, 

Radca Prawny Urzędu Gminy, Pani Krystyna Dadok, 

protokolant – inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy Buczkowice, Ewa 

Matera. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie XX sesji Rady Gminy Buczkowice i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wystąpienia gości. 

3. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawach: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Buczkowice, 

2) zmiany budżetu gminy Buczkowice na rok 2020,  

3) zmiany uchwały dotyczącej określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków 

korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest gmina Buczkowice, 

4) Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Buczkowice,  

5) szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, 

w zamian za uiszczaną przez właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 

6) zmiany uchwały dotyczącej odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości niezamieszkałych, na których powstają odpady komunalne oraz 

ustalenia opłat. 

4. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy Buczkowice. 

5. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

6. Zamknięcie XX sesji Rady Gminy Buczkowice. 
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Głosowania jawne podczas sesji przeprowadzane są za pomocą systemu umożliwiającego 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań. Protokoły tych głosowań stanowią 

załączniki do protokołu z sesji. 

 

Ad 1. Otwarcie XX sesji Rady Gminy Buczkowice i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy, Radny Jerzy Foltyniak otworzył XX sesję VIII kadencji 

Rady Gminy Buczkowice oraz odczytał informację dotyczącą przetwarzania wizerunku 

i zakazu używania danych osobowych (zał. do protokołu). Następnie Pan Przewodniczący 

zarządził sprawdzenie obecności za pomocą systemu do głosowania - na sali posiedzeń 

obecnych było 13 radnych.  

Sesja rozpoczęła się o godz. 13.06. 

Do porządku obrad nie wniesiono uwag. 

Ad 2. Wystąpienia gości.  

Nie zgłoszono. 

Ad 3. Rozpatrywanie projektów uchwał i podejmowanie uchwał (wykaz podjętych 

uchwał zał. do protokołu). 

Ad 3.1.  Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 

Buczkowice.  

Zastępca Wójta przedstawił projekt uchwały. 

Radny Sowa przytoczył pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, 

Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Komunalnych. 

Wobec braku zgłoszeń Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 13 radnych, w tym 13 „za”. 

Ad 3.2. Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Buczkowice na rok 2020. 

Zastępca Wójta przedstawił projekt uchwały. 

Radny Sowa przytoczył pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, 

Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Komunalnych. 

Wobec braku zgłoszeń Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 13 radnych, w tym 13 „za”. 

Ad 3.3. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków korzystania z przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest gmina Buczkowice. 

Zastępca Wójta przedstawił projekt uchwały. 
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Radny Sowa przytoczył pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, 

Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Komunalnych. 

Wobec braku zgłoszeń Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 13 radnych, w tym 13 „za”. 

Ad 3.4. Projekt uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Buczkowice. 

Wójt Gminy przedstawił odpowiedzi na pytania radnych zgłoszone podczas posiedzenia 

komisji, informując, że: 

 decyzje o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi wystawiono 

68 właścicielom nieruchomości, 

 według posiadanej wiedzy ze 107 nieruchomości nie złożono deklaracji - są to 

w większości nieruchomości nienadające się do zamieszkania z powodu stanu 

technicznego - lub niezamieszkałe z powodu wyjazdu właścicieli za granicę, 

 ilość nieruchomości zamieszkałych i częściowo zamieszkałych objętych systemem 

wynosi 3669,  

 liczba osób objętych systemem gospodarki odpadami wynosi 10 174 na 11 000 

zameldowanych – dysproporcja wynika tutaj z faktu, że część zameldowanych 

mieszkańców wyjeżdża na studia lub do pracy, 

 pracownicy Urzędu Gminy na bieżąco przeprowadzają kontrole w zakresie gospodarki 

odpadami – stąd powyższe informacje, 

 w latach 2015-2019 wydano mieszkańcom 1892 kompostowniki, 

 1 zł obniżki za kompostowanie odpadów nie powinien zagrażać kompostowaniu, 

ponieważ po pierwsze gmina wyposażyła większość gospodarstw domowych 

w kompostowniki, po drugie przy kilku osobach w domu ta zniżka jest już 

konkretniejsza, a po trzecie mieszkańcy kompostowali do tej pory odpady pomimo 

tego, że z tego tytułu nie było żadnej zniżki, 

 zniżka nie może być większa, ponieważ w świetle nowych przepisów będziemy mieli 

obowiązek i tak odbierać te odpady spod budynków – czyli ponieść koszt ścieżki 

transportowej i składowania tych, które zostaną wystawione bądź dowiezione do 

PSZOK, 

 ilość nieruchomości niezamieszkałych, na których prowadzona jest działalność 

gospodarcza wynosi 397 – na razie zostawiamy ich w systemie – jest nadzieja, że 

ustawodawca podwyższy maksymalną stawkę opłat, jaką można od nich pobierać  

(wyłączenie ich z systemu może być dla nich utrudnieniem), 

 w 2019 roku mieszkańcy dostarczyli do PSZOK 76,5 tony bioodpadów – skala jest 

duża – mimo kompostowania w ogrodach, 

 w okolicznych gminach opłaty za odpady od osoby kształtują się następująco: 

o Szczyrk - 14,50 zł, od 1 stycznia 2021 r. - 25,00 zł, 

o Wilkowice - 24,00 zł, 

o Lipowa - 20,00 zł, 
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o Łodygowice - 20,00 zł, 

o Bielsko-Biała - 26,00 zł, 

 budżet gminy na gospodarkę odpadami w 2019 r. to 1,6 mln zł (tyle powinno wpłynąć 

od osób objętych systemem), zaległości za 2019 rok wyniosły 88 tys. zł (5,5% 

należności), wystawiono 829 upomnień na kwotę 106 tys. zł, po których większość 

zaległości uregulowano – następnie wystawiono 326 tytułów wykonawczych na kwotę 

49 tys. zł. 

Następnie, odpowiadając na pytanie jednego z radnych, Wójt Gminy wyjaśnił, że bioodpady 

to odpady kuchenne oraz liście, gałęzie, iglaki itp. Następnie Pan Wójt przedstawił projekt 

uchwały oraz poinformował radnych, że projekty uchwał dotyczące gospodarki odpadami 

zostały przekazane do zaopiniowania do SANEPID-u i otrzymały pozytywne opinie 

(z drobnymi uwagami, które przekaże radnym na kolejnej komisji). 

Radny Sowa przytoczył pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, 

Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Komunalnych. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 13 radnych, w tym 13 „za”. 

Ad 3.5. Projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczaną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały. 

Radny Sowa przytoczył pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, 

Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Komunalnych. 

Radny Więcek zapytał kim jest Pani Izabela Brudny, podpisana pod projektami uchwał obok 

Radcy Prawnej. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że jest ona pracownikiem Urzędu Gminy, który od wielu zajmuje się 

realizacją zadań związanych z gospodarką odpadami w gminie Buczkowice – aktualnie razem 

z Panią Marią Więzik. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 13 radnych, w tym 13 „za”. 

Ad 3.6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości niezamieszkałych, na których powstają 

odpady komunalne oraz ustalenia opłat. 

Wójt Gminy przedstawił projekt uchwały. 
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Radny Sowa przytoczył pozytywną opinię ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, 

Zdrowia, Kultury oraz Sportu i Spraw Społecznych oraz Komisji Budżetu i Spraw 

Komunalnych. 

Radny Moczek zapytał dlaczego opłata za odbiór worka z nieruchomości niezamieszkałej 

jest prawie dwukrotnie wyższa niż pojemnika o tej samej objętości. 

Przewodniczący Rady powiedział, że odpady zmieszane obowiązkowo mają być oddawane 

w kuble by pracownicy firmy odbierającej nie musieli ich podnosić i pewno z tego to wynika. 

Wójt Gminy potwierdził tę interpretację, dodając, że worek jest tutaj rozwiązaniem 

awaryjnym, i poprosił o zarządzenie przerwy przed głosowaniem celem wyjaśnienia tej 

kwestii w szczegółach. 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził przerwę. 

Przerwa trwała od godz. 13.51 do godz. 13.59. Po przerwie wznowiono obrady. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że: 

 zmieszane odpady komunalne odbieramy w systemie kubłowym, jednakże jeżeli ktoś 

wystawi worek jest on równie zabierany, ponieważ nie sposób go zostawić  – opłata 

jest większa by zniechęcić do wystawiania tych odpadów workach, 

 zdarzają się sytuacje, że wystawianych jest 10-12 czarnych worków – odpady te 

powinny znajdować się w pojemniku 1100 l, 

 system pojemnikowy wynika z ergonomia pracy, zasad BHP i pracy firmy. 

Wobec braku dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt 

uchwały. 

W wyniku głosowania Rada Gminy podjęła uchwałę – głosowało 13 radnych, w tym 13 „za”. 

Ad 4. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy Buczkowice. 

Przewodniczący Rady powiedział, że protokół był wyłożony i zapytał czy radni zgłaszają do 

niego pytania lub uwagi. 

Wobec braku zgłoszeń Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu 

z XIX sesji Rady Gminy Buczkowice. 

W wyniku głosowania Rada Gminy przyjęła protokół – głosowało 13 radnych, w tym 13 

„za”. 

Ad 5. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Przewodniczący Rady Gminy: 

 poinformował, że w okresie międzysesyjnym nie wpłynęły do Wójta Gminy żadne 

interpelacje ani zapytania – dzisiaj interpelację złożył Radny Więcek, 

 przedstawił wniosek właściciela działki zajętej pod ul. Jama w Buczkowicach 

o wykup terenu – oraz odpowiedź Wójta Gminy w tej sprawie (w miarę możliwości 

finansowych gmina zleci geodezję i złoży do wojewody wniosek o komunalizację). 

Radny Jerzy Więcek poprosił o: 
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 sprawdzenie czy istnieje możliwość prawna przesiedlenia mieszkańców Domu 

Ludowego w Kalnej do którejś z niezamieszkałych posesji na terenie gminy (brakuje 

miejsca w szkole dla dzieci z orzeczeniami), 

 zwrócenie się do policji z prośbą o patrole drogówki w Kalnej – szczególnie w okolicy 

szkoły i "krzyżówki" w godzinach porannych i popołudniowych (gdy ludzie jada do 

pracy i wracają z niej) oraz w weekend 

oraz poinformował, że złożona przez niego interpelacja to propozycja zakupienia kamer 

(podobnych do tych montowanych przez leśników) i zamontowania ich w miejscach, gdzie 

tworzone są dzikie wysypiska śmieci (sam ma nieustający problem z kimś, kto podrzuca 

śmieci na przystanek w jego okolicy). 

Wójt Gminy powiedział, że: 

 kamery montowane przez leśników są zamaskowane w lesie I mają za zadanie 

obserwowanie zwierząt – nikt ich tam nie ukradnie – na przystanku nie ma na czym 

zawiesić by ukryć – lepsze by było “czujne oko radnego”, 

 na system monitoring analogiczny do miejskiego nas nie stać, nie mamy tez nikogo, 

kto mógłby go stale obserwować, 

 trzy place zabaw na terenie gminy są ściśle monitorowane, jeżeli w przyszłości będą  

możliwości finansowe, będziemy tworzyć więcej takich punktów, 

 nie ma możliwości nakazania lokatorom Domu Nauczyciela opuszczenia mieszkań 

i “pójścia na wolny rynek”, a w substancji mieszkaniowej gminy wolnych mieszkań 

nie mamy,  

 w projekcie budowy sali gimnastycznej i adaptacji pomieszczeń na potrzeby 

edukacyjne ten budynek został uwzględniony, jednak w drugim etapie, 

 w przyszłości będziemy musieli wykupić lub wybudować mieszkania komunalne, 

 nie ma władztwa nad policją, jednak staramy się dobrze współpracować i wspieramy 

w miarę możliwości finansowych różne zakupy – Pan Komendant ze Szczyrku 

życzliwie z nami współpracuje, jutro będzie na spotkaniu na temat bezpieczeństwa 

i porządku – przekaże mu prośbę Radnego. 

Następnie Pan Wójt przekazał radnym informacje o bardzo częstym niszczeniu ławek, 

znaków i koszy na śmieci przy ścieżce rowerowej w Buczkowicach, wyraził zbulwersowanie 

takimi zachowaniami i zaapelował do radnych o apelowanie do mieszkańców by uczyli dzieci 

i młodzież szacunku dla własności wspólnej i wyjaśniali, że są to rzeczy budowane 

i naprawiane z pieniędzy ich rodziców, które sprawiają radość mieszkańcom gminy i osobom 

przyjezdnym. 

Radny Wrona poprosił o podjęcie działań w kwestii barierek przy przedszkolu 

w Buczkowicach (pordzewiałe, zgnite). 

Wójt Gminy powiedział, że barierki to własność zarządu dróg, jednak co roku je malujemy – 

warunki pogodowe teraz temu nie sprzyjają, jednak na wiosnę podejmiemy działania by 

poprawić ich stan. 

Radny Wrona poinformował obecnych o niewłaściwych zachowaniach dzieci (11-13 lat) 

przy ścieżce rowerowej (strzelanie z plastikowych pistoletów do przechodniów, zawijanie 
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huśtawek by młodsze dzieci nie mogły z nich korzystać, niebezpieczne zachowania na 

hulajnogach, niszczenie i odwracanie znaku itp.) i podkreślił, że są to nasze dzieci, jeszcze 

małe, oraz wyraził obawę dotyczącą ich zachowania gdy będą starsi. 

Radny Pawlik poprosił o przekazanie policji informacji, że „na skoskach” w Godziszce 

kierowcy jadący od Lipowej w kierunku Buczkowic często, nie zmniejszając prędkości, 

przejeżdżają na prosto przez rondo – szczególnie rano. 

Radna Jadwiga Górna przekazała prośbę mieszkańców o zwiększenie ilości numerów 

telefonów w ośrodku zdrowia w Buczkowicach (bardzo trudno się dodzwonić). 

Radny Jan Świerczek: 

 ponowił swoją propozycję dotyczącą wykupienia przez gminę młyna 

w Rybarzowicach i poprosił o podejście do niej „z rozsądkiem” (niektóre elementy są 

już „w rozsypce”, dzieci i młodzież mogłyby tam spędzać miło czas, pozwiedzać, 

poznać przeszłość, można by tam też łowić pstrągi, wiele pomysłów zrealizować), 

 poprosił o zamontowanie kamery monitorującej teren parkingu przy kościele 

w Rybarzowicach. 

Wójt Gminy powiedział, że: 

 monitoring będziemy się starali rozwijać i zgadza się, że to dobre miejsce na kamerę, 

 kupowanie młyna nie należy do zadań gminy, a w Rybarzowicach jest wiele innych 

rzeczy do zrobienia, jednak można do tego tematu wrócić na którejś z komisji. 

 Ad 6. Zamknięcie XX sesji Rady Gminy Buczkowice. 

Przewodniczący Rady Gminy, Pan Jerzy Foltyniak zamknął XX sesję Rady Gminy 

Buczkowice. 

Sesja zakończyła się o godz. 14.26. 

 

Przewodniczył: 

Przewodniczący Rady Gminy, Jerzy Foltyniak 

Protokołowała: Ewa Matera 

 

 



 

 

Informuję, że sesje Rady Gminy są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

 

Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej  

i na stronie internetowej gminy, co oznacza przetwarzanie wizerunku 

wszystkich osób biorących udział w sesjach Rady Gminy. 

 

Jednocześnie informuję o zakazie używania danych osobowych osób 

fizycznych w czasie sesji i posiedzeń komisji Rady Gminy,  

również ewentualne pisma nie mogą być odczytywane wraz z danymi 

osobowymi osób innych niż osoby publiczne. 

 

 



Wykaz uchwał podjętych na XX sesji Rady Gminy Buczkowice 

w dniu 30 września 2020 roku: 

 

 

1) uchwała Nr XX/157/20 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 

Buczkowice, 

2) uchwała XX/158/20 w sprawie zmiany budżetu gminy Buczkowice na rok 2020,  

3) uchwała XX/159/20 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej określenia przystanków 

komunikacyjnych oraz warunków korzystania z przystanków komunikacyjnych, 

których właścicielem lub zarządzającym jest gmina Buczkowice, 

4) uchwała XX/160/20 w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie gminy Buczkowice, 

5) uchwała XX/161/20 w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczaną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 

6) uchwała XX/162/20 w sprawie zmiany uchwały dotyczącej odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości niezamieszkałych, na których powstają 

odpady komunalne oraz ustalenia opłat. 

 

Ewa Matera, inspektor Referatu Ogólno-Organizacyjnego Urzędu Gminy Buczkowice 

 

 






